
Forslag til:  Idrettstinget 2025 

Fra: Møre og Romsdal idrettskrets 

Tittel på forslag: En enklere idrettslagshverdag 

 

Forslag: 

Idrettsstyret bes om å foreta en vurdering av om følgende bør justeres og korrigeres i forhold til 
dagens vedtak og praksis.  

- Å heve fritaksgrensen for kontrollutvalg. Terskel fastsatt av idrettsstyret bør økes til 1 000 
medlemmer og 5 millioner i omsetning. Her mener vi at det er nok at bare ett av kriteriene er 
oppfylt for at man er pålagt å ha kontrollutvalg. 

- At det skal være frivillig for idrettslag som faller inn under vedtatt terskel å ha kontrollutvalg, 
og at dette eventuelt vedtas av årsmøtet gjennom at dette tas inn i saklisten under 
årsmøtets oppgaver under §10-3 valg, i nytt pkt. 16 i lovnorm for idrettslag.  

- At alle idrettslag som faller inn under fritaksgrensen og ikke har vedtatt å ha kontrollutvalg, 
skal pålegges å velge revisor og vararevisor gjennom at det tas inn i saklisten under 
årsmøtets oppgaver under §10-3 valg, som ett tillegg i nytt pkt. 16 i lovnorm for idrettslag. 

Møre og Romsdal idrettskrets ber Idrettsstyret om å vurdere forslaget i forbindelse med revisjon av 
lovnormene etter Idrettstinget. 

Idrettstinget gir idrettsstyret fullmakt til å redigere loven i henhold til vedtaket på Idrettstinget 2025, 
herunder foreta nødvendige språklige endringer og korreksjoner for å ivareta intensjonene i 
vedtaket.  

Begrunnelse: 

Mange idrettslag har i dag store utfordringer med å få medlemmer til å ta de ulike verv i idrettslaget, 
og da spesielt de lovpålagte vervene til styret, kontrollutvalget og valgkomiteen. Det synes som om 
utfordringene de senere år har økt i omfang og man har sett flere eksempler på at etterlevelse av 
NIFs lover og regler stadig blir vanskeligere. 

I dag er idrettslag med færre enn 120 medlemmer og en omsetning under 3G fritatt fra kravet om å 
velge et kontrollutvalg. Siden dette er relativt lave tall er det fortsatt mange små idrettslag som må 
velge et kontrollutvalg på årsmøtet.  

Det å sitte i et kontrollutvalg er en betydelig arbeidsoppgave med store krav til kompetanse da det 
skal foretas både en regnskapsrevisjon og en forvaltningsrevisjon. Både veileder og sjekkliste for 
kontrollutvalg som er lagt ut på NIFs hjemmeside er så omfattende at det å bli valgt til 
kontrollutvalget ikke lengre er ett verv for alle, men kun for medlemmer som har kompetanse langt 
inn i økonomifagfeltet. 

Gjennom våre kontroller i forbindelse med søknader om momskompensasjon ser vi at mange ikke 
har valgt kontrollutvalg, eller at de i stedet har valg revisorer etter gammel lovgivning. Flere av disse 
har gitt tilbakemelding om at reglene rundt kontrollutvalget er for vanskelig og har bedt oss om å se 
nærmere på ordningen.  



Som en del av jobben med å forenkle driften av idrettslag bør det vurderes om kravet om 
fritak for eksempel skal økes til å gjelde idrettslag med under 1 000 medlemmer og en 
omsetning under 5 millioner, gjerne i kombinasjon med at årsmøtet kan vedta å ha 
kontrollutvalg på lik linje med engasjert revisor, jf. §10-3 pkt. 15 (15. Ev. beslutte om det 
skal engasjeres revisor til å revidere idrettslagets regnskap.) i lovnorm for idrettslag.  

Tidligere ordning med valgte revisorer fungerte mye bedre i mange idrettslag og burde vurderes 
gjeninnført for alle idrettslag som ligger under omsetningsgrensen. Minstekravet bør være en revisor 
og en vararevisor for alle som er under omsetningsgrensen. Dette vil bidra til økt sikkerhet for alle 
idrettslag som faller inn under fritaksgrensen. 

Med en slik tilpasning vil det være frivillig for alle idrettslag under omsetningsgrensen på 5 millioner, 
til å ha både engasjert revisor og kontrollutvalg/valgt revisor.  

Møre og Romsdal idrettskrets er opptatt av at idrettslagene skal være gitt de beste rammevilkår 
gjennom lovverket slik at dette kan etterleves uten alt for mye ekstra unødig arbeid.  

Vi mener at idrettstinget gjennom dette vedtaket tydelig kan signalisere at en slik endring/justering 
av dagens praksis er ønskelig. 

Forslaget vil kun medføre positive virkninger og vil ikke ha økonomiske konsekvenser for 
organisasjonen. Derimot vil det medføre en betydelig besparelse for ressursbruken i idrettskretsene 
og i idrettslagene, gjennom at man forenkler oppfølgingen i forbindelse med avdekkingen av feil og 
mangler som en konsekvens av at dagens lovnorm ikke blir etterlevd. 

Det aller viktigste vil være at forslaget vil bidra til at det skal bli enklere å få medlemmer til å påta seg 
tillitsverv i idrettslagene. 
 
Molde. 23.01.2025 

 
 
 

_________________________ 
Berit Kalgraff 
Møre og Romsdal idrettskrets 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 


